

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

WTO DISPUTE SETTLEMENT MECHANISM

Qi Haoyu

Scientific supervisor: Douhan A.F.
Doctor of Law, Professor, Department
of International Law, Faculty of
International Relations, BSU,
Professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : chapters, 63 p, 27 sources.

2. Keywords: World Trade Organization (WTO), Dispute Settlement Mechanism (DSM), Jurisdiction, Dispute Settlement Body (DSB), Appellate Body, Enforcement of Decisions, Exemptions.

3. The content of the work

Object of the study : The legal relationships within the World Trade Organization's Dispute Settlement Mechanism (DSM) in the field of international trade dispute resolution.

Subject of the study : International treaties, domestic legislation, case law, and working papers of international organizations related to the WTO's DSM.

The aim of the thesis : To analyze the effectiveness of the WTO's Dispute Settlement Mechanism and propose reforms to enhance its consistency, fairness, and responsiveness in the context of evolving global trade dynamics.

Methods of research: The research employs a theoretical overview, analysis, synthesis, legal comparison, and historical comparison to examine the DSM's framework and its application in resolving trade disputes.

Results : This study evaluates the strengths and weaknesses of the WTO's DSM by analyzing its legal foundations and operational principles. It provides an overview of the DSM's development, clarifies the concept of trade dispute settlement. The role of the Appellate Body is examined as a critical component ensuring consistency and adherence to WTO laws. Additionally, the research identifies challenges such as procedural delays and resource constraints that impact the DSM's efficiency. In the context of ongoing reforms to the multilateral dispute settlement system, suggests necessary legislative improvements to bolster the DSM's capacity to handle modern trade issues. Recommendations include clarifying exemption criteria, strengthening oversight mechanisms, enhancing transparency, and increasing stakeholder participation to ensure the DSM remains a credible and effective arbitration body in the global trading system.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of this thesis are reliable. The research was conducted independently, utilizing credible sources such as international treaties, official WTO documents, and authoritative case law.

Recommendations for the use of the results: _ The findings of this thesis can be used to inform policymakers and stakeholders within the WTO framework on potential reforms to the DSM. Additionally, the results provide valuable insights for countries and businesses involved in international trade, particularly in understanding and navigating the dispute resolution processes to mitigate risks and enhance cooperative trade relationships.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: 4 главы, 63 страницы, 27 источников.

2. Перечень ключевых слов :Всемирная торговая организация (ВТО), Механизм разрешения споров (МРС), юрисдикция, Орган разрешения споров (ОРС), Апелляционный орган, принуждение к выполнению решений, исключения.

3. Содержание работы

Объектом исследования правовые отношения в области разрешения инвестиционных споров.

Предметом исследования международные договоры, внутреннее законодательство, судебная практика, рабочие документы международных организаций.

Цель дипломной работы: определить влияние инициативы «Пояс и путь» Китая на Механизм разрешения инвестиционных споров.

Методы исследования: теоретический обзор, анализ, синтез, юридическое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: Данное исследование изучает, как более эффективно и активно разрешать международные споры, исследуя законодательство в области международного разрешения инвестиционных споров. В качестве основных объектов используются международные договоры и внутреннее законодательство, международные организации и другие документальные нормы, по которым изучаются следующие аспекты. Во-первых, представлен общий обзор развития стран, участвующих в инициативе «Пояс и путь». Затем различается понятие разрешения инвестиционных споров, анализируется качество методов и средств решения национальных споров в текущей форме и рассматривается роль Международного центра по урегулированию инвестиционных споров (МЦРИС) как важного инструмента урегулирования национальных споров. В контексте текущего процесса реформирования многостороннего механизма разрешения государственных споров четко обозначается роль Китая в этом сотрудничестве и международная роль, которую он должен играть. Также выдвигаются предложения по совершенствованию текущего состояния китайского законодательства с целью повышения способности Китая предотвращать риски в будущих сотрудничествах между странами «Пояса и пути» и совместного продвижения.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Используемые материалы и результаты диссертационной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты дипломной работы могут быть использованы для предоставления новых идей по предотвращению рисков для китайских компаний, инвестирующих за рубежом, а также для разрешения споров в отношении совместных инвестиций между белорусскими и китайскими компаниями.